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Darłowo, dnia 26 czerwca 2023 roku 
 
 
BR.0002.10.2023   
 
 

Protokół Nr LXXI/2023 

z LXXI sesji (absolutoryjnej) Rady Gminy Darłowo VIII kadencji 

z dnia 26 czerwca 2023 roku 

pod przewodnictwem 

Pana Henryka Ignatowicza – Wiceprzewodniczącego  

Rady Gminy Darłowo 
 

Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Darłowo. 
Wiceprzewodniczący rozpoczął obrady sesji o godzinie 1200, a zakończył o godzinie 1406. 
 

 

Na ustawowy stan 15 Radnych w chwili rozpoczęcia w sesji uczestniczyło 12 Radnych, co 
stanowi kworum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał. 

Radny Robert Ciszek – był nieobecny, usprawiedliwiony. 
Przewodniczący Rady Grzegorz Hejno – był nieobecny usprawiedliwiony.  
Radny Henryk Noworolnik – był nieobecny, usprawiedliwiony. 
 
/Lista obecności Radnych na posiedzeniu LXXI sesji Rady Gminy Darłowo VIII kadencji w dniu 26 czerwca 
2023 roku stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu/ 
 
W sesji udział wzięli również Sołtysi Sołectw Gminy Darłowo. 
/Lista obecności Sołtysów stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu/ 
 

Pan Radosław Głażewski – Wójt Gminy Darłowo, 
Ponadto w sesji udział wzięli: 

Pan Marcin Kwiatkowski – Prezes Firmy Krężel Sp. z o. o., 
Pani Anna Zatorska – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Darłowie, 
Pan Tomasz Gondek – Prezes Gminnego Zakładu Użyteczności Publicznej Sp. z o. o. w 
Krupach, 
Pani Izabela Sielska – Zastępca Wójta Gminy Darłowo, Kierownik Referatu Gospodarki 
Komunalnej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa, 
Pani Violetta Kolanek – Skarbnik Gminy Darłowo, 
Pani Ilona Młyńska – Zastępca Skarbnika, 
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Pani Magdalena Tomczyk – mieszkanka Gminy Darłowo, 
Pan Damian Tomczyk – mieszkaniec Gminy Darłowo, 
Amelia Tomczyk – zdobywczyni I miejsca w Mistrzostwach WDA World Dance Budapest 
2023 
Pani Sylwia Jendrysiak – Dyrektor Gminnego Żłobka „Dziecięcy Zakątek” w Rusku, 
Pan Rafał Kunysz – Kierownik Referatu Inwestycji, Infrastruktury Technicznej i Gospodarki 
Przestrzennej, 
Pan Maciej Jabłoński – Radca Prawny, 
Pani Anna Pawlak – Dyrektor ds. Rozwoju Relacji Społecznej Zespół Północ Banku 
Gospodarstwa Krajowego,  
Pan Marceli Lichacy – Dyrektor Centrum Sportów Wodnych w Dąbkach, 
Pani Dorota Dwornik – Dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej w Domasławicach, 
Pani Ewelina Trościńska – Kierownik Dziennego Domu Senior Plus w Wiekowie,  
Pani Anna Szynkowska-Borkowska – Sekretarz Gminy Darłowo. 
 
/Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Henryk Ignatowicz Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo przystąpił do powołania 
sekretarza obrad dzisiejszej sesji. 
Na Sekretarza obrad powołano Radnego Wiesława Moskwę. 
W głosowaniu wzięło udział 12 Radnych, głosując: 
11 głosów za, 
0 głosów przeciw, 
1 głos wstrzymujący. 
 
Na protokolantkę pan przewodniczący powołał panią Iwonę Kowalską. 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 

Ustalenie  porządku obrad. 
Ad.2.  

 
Pan Wiceprzewodniczący przypomniał, że proponowany porządek obrad radni otrzymali 
wraz                        z zawiadomieniami na dzisiejszą sesję.  
 
/Proponowany porządek obrad Radni otrzymali wraz z zawiadomieniami na LXXI Sesję Rady Gminy Darłowo. 
Porządek obrad wraz z zawiadomieniem stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Wiceprzewodniczący zapytał czy są wnioski do porządku obrad?  
 
Nikt wniosków nie zgłosił.  
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Wobec braku wniosków Wiceprzewodniczący przystąpił do głosowania nad przyjęciem 
proponowanego porządku obrad: 
 
W głosowaniu udział wzięło 12 radnych głosując: 
12 głosów za przyjęciem porządku obrad sesji wraz ze zgłoszonymi zmianami, 
0 głosów przeciw,  
0 głosów wstrzymujących.  
 
Pan Wiceprzewodniczący na podstawie wyników głosowania stwierdził, że porządek sesji 
został przyjęty. 
 
Na tym punkt zakończono. 
 
 
 

Przyjęcie protokołów:  
Ad. 3.  

z LXIX sesji Rady Gminy Darłowo z dnia 19 maja 2023 roku,  
z LXX sesji Rady Gminy Darłowo z dnia 7 czerwca 2023 roku. 
 
Protokoły były wyłożone do wglądu w Biurze Rady. Nikt nie zgłosił uwag do protokołów, 
wobec czego Wiceprzewodniczący poinformował, że protokoły zostały podpisane bez uwag.  
 
Na tym punkt zakończono. 
 
 
 

Informacja Wójta Gminy Darłowo o działalności w okresie między sesjami wraz                        
z podaniem aktualnej sytuacji finansowej Gminy Darłowo. 

Ad. 4. 

 
Pan wójt powiedział, że serdecznie wita wszystkich na dzisiejszej sesji, która jest po 

prostu niezwykła. Spotykamy się na najważniejszej sesji. Wójt powiedział, że ma nadzieję, ze 
tej sesji będą towarzyszyć dobre emocje. Sprawozdanie z działalności wójta jest przedłożone 
w Biurze Rady i obejmuje ono okres od 19 maja 2023 roku do 26 czerwca 2023 roku. Pan 
Wójt powiedział, że omówi tylko najważniejsze sprawy. Przy tym pan wójt powiedział, że 
chce tutaj podziękować pracownikom Urzędu za pomoc, podczas gdy był n ieo becny w 
Urzędzie, bo przebywał na urlopie. Wójt powiedział, że cieszy się, że mógł w jakiś sposób 
oderwać się od pracy i cześć obowiązków wykonywali pani Izabela z panem Rafałem i pani 
Skarbnik i pani Sekretarz.  

 
W okresie miedzy sesjami wójt uczestniczył: 
 
W dniu 19 maja 2023 roku w walnym zebraniu Darłowskiej Lokalnej Organizacji 

Turystycznej, gdzie zostały wybrane nowe władze.  
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W dniu 21 maja 2023 roku wójt uczestniczył w wernisażu malarskim naszego 

Wiceprzewodniczącego Rady i pani Danuty Lebiody w świetlicy wiejskiej w Krupach.  
 
W dniu 26 maja 2023 roku odbyła się „Sztafeta Życia” – to był przemarsz z Placu 

Kościuszki w Darłowie do Centrum Sportów Wodnych w Dąbkach. Organizatorem tego 
przemarszu był Klub Amazonek. Także tu Gmina Darłowo wzięła udział i ten 
ośmiokilometrowym przemarszu z amazonkami. 

 
W dniu  28 maja 2023 roku odbyły się Gminne Zawody Sportowo Pożarnicze. Bardzo 

fajna impreza, która się udała i pogoda także dopisała. Nasze drużyny OSP pokazały, że 
naprawdę dysponują dobrym sprzętem i umiejętnościami i możemy w każdej chwili liczyć na 
ich pomoc.  

 
W dniu 30 maja 2023 roku odbyło się walne zebranie naszej spółki komunalnej Sp. z 

o.o. w Krupach. Pan wójt powiedział, że zarząd spółki uzyskał absolutorium w trakcie tego 
walnego zebrania.  

 
W dniu 7 czerwca 2023 roku odbyła się online LXX sesja nadzwyczajna Rady Gminy, 

która dotyczyła zmian w budżecie Gminy Darłowo.  
 
Pan Wójt powiedział, że to są takie jedne z najważniejszych spotkań, w których 

uczestniczył wójt.  
 

/Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Darłowo w okresie miedzy sesjami stanowi załącznik nr 5 do 
niniejszego protokołu/ 
 

Pan wójt przedstawił kondycję finansową Gminy Darłowo. Środki do dyspozycji na 
rachunku bankowym wynoszą 3 303 315 zł. Mamy założone lokaty na kwotę 11 000 000 zł.   

 
Wydatki do poniesienia w najbliższych dniach wynoszą 1 653 967  zł,  w tym są:  

faktury za usługi i zakupy, ale także wynagrodzenia administracji dla szkół, nadgodziny dla 
nauczycieli,  wynagrodzenia pracowników Urzędu Gminy, dotacja dla Gminnej Biblioteki 
Publicznej, środki dla CSW, dla Żłobka oraz dla naszego Seniora Plus w Wiekowie.  
 
/Kondycja finansowa stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.    
 
 
 

Informacja Wójta Gminy Darłowo o realizacji uchwał Rady Gminy Darłowo między 
sesjami. 

Ad. 5.  
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Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że na ostatnich sesjach 

Rady Gminy Darłowo, które odbyły się w dniach 19 maja i 7 czerwca 2023 roku, zostało 
podjętych łącznie 10 uchwał, które zostały przesłane do organów nadzoru, tj. Wojewody 
Zachodniopomorskiego i Regionalnej Izby Obrachunkowej. Wobec przedmiotowych uchwał 
nie stwierdzono naruszeń prawa.  
 
/Określenie sposobu realizacji uchwał podjętych w okresie od 19 maja 2023 roku stanowi załącznik nr 7 do 
protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono. 
 
 
 

Interpelacje.  
Ad.6. 

 
Pan Wiceprzewodniczący zapytał, czy Radni chcą zgłosić interpelacje. 
Nikt z radnych się nie zgłosił.  
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 

Odpowiedzi na interpelacje. 
Ad. 7.  

 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że w okresie sprawozdawczym 
czyli w okresie miedzy sesjami radni złożyli jedną interpelację. Na interpelację jest udzielana 
aktualnie odpowiedź. W najbliższych dniach zostanie udzielona.  
 
W okresie objętym sprawozdaniem sołtysi złożyli 11 wniosków. Odpowiedzi udzielono na                          
10 wniosków a 1 wniosek jest w trakcie rozpatrywania.  
 
/Określenie sposobu realizacji interpelacji radnych i wniosków sołtysów stanowi załącznik nr 8 do protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.     
 
 
 

Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Darłowo o działalności w okresie między 
sesjami.  

Ad. 8.  
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Pan Henryk Ignatowicz Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo przedstawił informację 
Przewodniczącego z działalności w okresie między sesjami.  
 
/Informacja Przewodniczącego stanowi załącznik nr 9 do protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.   
 
 
 

TRYBUNA OBYWATELSKA. 
Ad.9.  

 
Pan Henryk Ignatowicz Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo zapytał czy ktoś 

chciałby zabrać głos w tym punkcie. 
 
Nikt się nie zgłosił.  

 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 

Czas dla samorządu. 
Ad.10.  

 
Pan Henryk Ignatowicz Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo zapytał czy ktoś 

chciałby zabrać głos w tym punkcie?  
 

Pani Wanda Hańczaryk Sołtys Sołectwa Cisowo powiedziała, że wszystkich bardzo 
przeprasza, że zabiera głos w takiej sytuacji, ale niestety warunki do tego ją zmuszają.  

 
Wiceprzewodniczący powiedział, żeby pani Sołtys wypowiadała się bliżej 

mikrofonu.  
 
Pani Wanda Hańczaryk Sołtys Sołectwa Cisowo powiedziała, że to jest sprawa 

osobista i musi pewne sprawy wyjaśnić, a chciałaby aby wszyscy słyszeli. Mówczyni 
powiedziała, że ponieważ przez Stowarzyszenie STCISOWO została oczerniona, że donosi 
do prokuratury na tych państwa, co tam na tej „Czeczeni u nas” mieszkają. Pani Sołtys 
powiedziała, że złożyła na ich stronę wyjaśnienie, że nie ma z tym nic wspólnego. Mówczyni 
powiedziała, że to wyjaśnienie momentalnie znikło, więc po prostu chce na sesji przeczytać 
taką małą notatkę: „Sołtys Cisowa nie należy do Stowarzyszenia i z nim nie współpracuje. 
Nigdy na nikogo nie donosiłam i nie donoszę. Jestem sołtysem z 20-letnim stażem. Jeśli 
osoby ze Stowarzyszenia donoszą, to niech mają odwagę się do tego przyznać, nie zrzucać na 
innych. Jeśli jeszcze raz to się zdarzy, spotkam się z tym państwem u prokuratora, bo na to są 
odpowiednie paragrafy o pomówienie. Sołtys Cisowa.” Mówczyni podziękowała. 
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Wiceprzewodniczący Rady zapytał czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos?  
 
Nikt się nie zgłosił.  
 
Wiceprzewodniczący zwrócił się do pana wójta oddając mu głos.  
 
Mikrofon nie działał, ale pan wójt głośno mówił.  
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że dzisiejsza sesja to 

nie tylko podsumowanie rocznej pracy samorządu lokalnego, ale także bardzo dwie ważne i 
miłe chwile. Jedną z tych chwil jest podpisanie tutaj na sesji w uroczystym gronie – państwa 
sołtysów, radnych i mieszkańców obecnych na sesji – kolejnej umowy na inwestycję, którą 
mamy w ramach dofinansowania. Dlatego pan wójt powitał jeszcze raz bardzo serdecznie 
panią Annę Pawlak Dyrektor ds. Rozwoju Relacji Społecznych Zespołu Północ Banku 
Gospodarstwa Krajowego. Pan Wójt powitał również znanego już u nas pana Marcina 
Kwiatkowskiego Prezesa Firmy Krężel. 

 
Mikrofon zadziałał. 
 
Wiceprzewodniczący powiedział, że wybrzmiało jak reklama.  
 
Na sali obrad rozległ się serdeczny śmiech.  
 
Pan Wójt żartobliwie powiedział, że to takie lokowanie produktu było. Wójt 

powiedział, że witamy Prezesa Firmy Krężel, która wykonuje już u nas i wykonywała 
inwestycje miedzy innymi w  Kowalewicach. Radny Wiesław Moskwa wtedy bardzo czynnie 
brał udział w tej realizacji. Ale także firma wykonywała inwestycje w innych 
miejscowościach naszej gminy. Pan Wójt powiedział, że dzisiaj podpisujemy umowę w 
ramach trzeciego działania trzeciej edycji tak zwanej „pegeerowskiej” dla miejscowości, w 
których istniały Państwowe Gospodarstwa Rolne. Gmina tu wnioskowała o dofinansowanie i 
uzyskała dofinansowanie na realizację drogi w miejscowości Palczewice. Pan wójt 
powiedział, że wtedy pani sołtys pani Justyna została poinformowana, że udało nam się takie 
dofinansowanie uzyskać. Dzisiaj przechodzimy do kolejnego etapu. Dzisiaj będziemy 
podpisywać umowę na realizację tej inwestycji, którą w postępowaniu przetargowym wygrała 
firma Krężel. Pan wójt powiedział, że nie ukrywa, że trzymali za to kciuki, bo jesteśmy 
bardzo zadowoleni, bo firma jest bardzo dobrym wykonawcą znanym na naszym rynku. Pan 
wójt powiedział, że nie chciałby tu za dużo chwalić, żeby nie zapeszyć.  

 
Na sali obrad rozległ się śmiech.  
 
Pan wójt powiedział, że całkowita kwota zadania to jest 2 695 000 zł. Tu kwota 

dofinansowania jest bardzo duża bo 2 000 000 zł. Wykonawca na realizację przedmiotowej 
inwestycji 15 miesięcy czasu od dzisiejszej daty zawarcia umowy.  
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Zostanie wykonany ciąg pieszo-jezdny. Będą zjazdy o łącznej powierzchni 3580 m2. 
Praktycznie zostaną wykonane wszystkie drogi w tej miejscowości. Będzie wykonane 
poszerzenie jezdni z brukowca około 112 m2, będą nowe punkty oświetleniowe 32. Będzie 
wykonane oznakowanie pionowe i poziome oraz zabezpieczenie sieci uzbrojenia 
technicznego.  

Oczywiście teraz realizowana jest też inwestycja w Palczewicach realizowana przez 
inną firmę w ramach bardzo dużej inwestycji realizowanej jako budowa kanalizacji w 
północnej części gminy, miedzy innymi w Palczewicach pod tą drogą, która właśnie będzie 
wykonywana, która także była dofinansowana w ramach tu inwestycji Polskiego Ładu.  

 
Pan wójt powiedział, że niezmiernie się cieszy, że dzisiaj jest ten moment, że 

podpiszemy tą umowę, że ten proces inwestycyjny się rozpocznie, że wkrótce mieszkańcy 
miejscowości Palczewice, czyli nie tylko tych miejscowości, które też leżą nad morzem.  
Niedawno się cieszyliśmy z inwestycji, które podpisywaliśmy w Dąbkach. Wiele sygnałów 
do nas dochodzi, że: Dlaczego tylko w Dąbkach? Nie. Staramy się korzystać ze środków, 
które są skierowane do innych mieszkańców i między innymi tu w Palczewicach także 
uzyskaliśmy dofinansowanie i szykujemy się do następnych wniosków, bo jest kolejny 
nabór na miejscowości popeegierowskie. Pan wójt powiedział, że już dzisiaj rozmawiał                         
z pracownikami z czego jeszcze złożyć następne wnioski.  

 
Pan wójt poprosił panią Justynę Fornal Sołtys Sołectwa Palczewice oraz pana Piotra 

Szewczykowskiego Radnego Gminy Darłowo o podejście do stolika, przy którym zostanie za 
chwilę podpisana umowa. Pan Wójt powiedział, że będzie nam bardzo miło podpisać umowę 
w obecności pani sołtys i pana radnego. Oczywiście też to uszlachetni ten moment.  

Pan wójt powiedział, że uważa, że to jest jeszcze ważniejsze od tej głównej części, bo 
to kolejny raz nasz samorząd wzbogaci się o kolejną inwestycję, która zostanie zrealizowana, 
poprawi się infrastruktura, a mieszkańcy naszej gminy – dzięki właśnie środkom zdobytym, 
uzyskanym ale i także dzięki dobrym wykonawcom, dzięki wspaniałej pracy urzędników 
Gminy – będą zadowoleni z powstałej infrastruktury technicznej, która będzie służyła przede 
wszystkim przez długie, długie lata.  

Pan wójt powiedział, że bardzo się cieszy i myśli, że pan Marcin Kwiatkowski może 
trochę mniej, bo rozmawiali wcześniej, bo są troszeczkę oddaleni od siedziby Gminy, ale Pan 
Marcin stwierdził, że lubi współpracować z nasza gminą. Pan wójt powiedział, że bardzo go 
to cieszy, że pan Marcin lubi współpracować z naszą gminą, dlatego zawsze startuje do 
przetargów organizowanych w naszym samorządzie. Pan wójt podziękował panu Marcinowi.  

 
Pan wójt powiedział, że pani Annie Pawlak też bardzo serdecznie chciałby 

podziękować, bo ostatnio mieli taką „infolinię” bardzo często i pani Anna odbierała od niego 
telefony pomimo, że była w szpitalu. Pan wójt życzył pani Annie dużo zdrowia przede 
wszystkim, bo to zdrowie jest najważniejsze dla nas wszystkich. Pan wójt powiedział, że 
cieszy się, że tu  d o  n iej jako pracownika Banku Gospodarstwa Krajowego może w każdej 
chwili liczyć na pomoc. Pan Wójt podziękował Pani Annie Pawlak po prostu za taką ludzką 
życzliwość                         i wręczył jej bukiet pięknych kwiatów życząc dużo zdrowia.  
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Na sali obrad rozległy się oklaski.  
Nastąpiło uroczyste podpisanie umowy.  
 
Pan wójt powiedział, że niezmiernie się cieszy, że udało się podpisać umowę. Pan 

wójt do pana Marcina Kwiatkowskiego powiedział, że myśli, że tu bardzo pomocą będzie 
służyła pani sołtys, która jest przeszczęśliwa tym, bo mieszkańcy bardzo długo na to czekali.                             
W Palczewicach będzie nowa kanalizacja, nowa droga, nowe oświetlenie. 

 
Na sali obrad rozległy się oklaski.  
 
Pan wójt oddał głos pani Annie Pawlak.  
 
Pani Anna Pawlak Dyrektor ds. Rozwoju Relacji Społecznej Zespół Północ 

Banku Gospodarstwa Krajowego powiedziała do szanownego pana wójta, szanownych pań 
i panów radnych, szanownych pań i panów sołtysów, do szanownego wykonawcy, który po 
raz kolejny będzie realizował inwestycje, do mieszkańców i pracowników, że to co tutaj 
widzimy na sali to jest jeden z ważniejszych momentów, kiedy dochodzi do kolejnego 
podpisania umowy. Mówczyni powiedziała, że jeżeli kogoś pominęła to najmocniej 
przeprasza wszystkich ciepło              i serdecznie wita. Pani Anna Pawlak powiedziała, że w 
tej gminie to już kolejna umowa podpisana z Polskiego Ładu i to cieszy serce. Cieszy serce 
dlatego, że inwestycje są potrzebne. Rządowy program jest szyty na potrzeby inwestycyjne 
samorządów. Tych potrzeb jest dzisiaj bardzo dużo. Ten wachlarz inwestycji, który jest 
obecnie realizowany to 546 inwestycji                          w naszym województwie począwszy 
od dróg, począwszy od wodociągów, oświetlenia, infrastrukturę OZE, termomodernizacja, 
modernizacja szkół, żłobków, przedszkoli, inwestycje, które rodzą się i jak wiemy jeszcze są 
w zamysłach kolejnych. Mówczyni powiedziała, że na szczęście mamy kolejną edycję, bo w 
ubiegłym tygodniu pan premier z panem Ministrem Szefernakerem ogłosili nabór na program 
popeegierowski i samorządy będą mogły składać dwa wnioski w limicie do dwóch milionów i 
do pięciu milionów złotych. Natomiast powiaty będą mogły składać wnioski w limicie do 
dwóch i ośmiu milionów złotych. Oprócz tego jeszcze związki miedzy gminne i między 
powiatowe. Mówczyni powiedziała, że myśli, że pan wójt tutaj bardzo dobrze to wyczuł aby 
wracać z urlopu, żeby właśnie przystępować i opracować kolejne wnioski. To cieszy, kiedy 
się współpracuje. Mówczyni podziękowała bardzo za kwiaty i powiedziała, że one są dla niej 
naprawdę bardzo cenne. Mówczyni powiedziała, że pan wójt się zawahał, czy urzędnik czy 
właśnie dzięki takiej ludzkiej życzliwości. Mówczyni powiedziała: Przede wszystkim 
człowiek. Nie sposób nie być człowiekiem, kiedy wy nas otaczacie. Jesteście wspaniałymi 
ludźmi i nie wyobrażam sobie nie być dostępna, kiedy wiem, że macie pilne potrzeby i 
potrzebujecie tego wsparcia, żeby dalej, kolejny projekt, bo te inwestycje służą nam 
wszystkim. I tym radosnym właśnie, optymistycznym, że to jeszcze nie jest i pierwsza i nie 
ostatnia inwestycja, chciałabym zakończyć swoją wypowiedź jednocześnie składają ogromne 
wyrazy naprawdę szacunku dla wykonawcy, który nie lęka się, który realizuje w ramach 
Polskiego Ładu inwestycje. Mamy nadzieję, że to nie są ostatnie.” Mówczyni podziękowała i 
życzyła wszystkim tym, którzy się wybierają takich naprawdę zdrowych wakacji i 
bezpiecznych powrotów no i później zakasania rąk do roboty.  
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Na sali obrad rozległy się oklaski.  
 
Pan Henryk Ignatowicz Wiceprzewodniczący Rady powiedział, że zanim teraz 

poprosi naszą mistrzynię, to powie coś takiego, że kończą się te czasy pandemii, gdzie mieli 
takie wytłumaczenie: „A to się nie spotkamy.” Jeżeli ktoś wierzy w tą pandemię i w tą 
chorobę. Tłumaczyło to takie zachowania ludzkie, że albo kogoś nie zauważali, sukcesów 
kogoś, albo się nie mogliśmy spotkać. Pan Henryk Ignatowicz powiedział, że mówi szczerze, 
że jest po rozmowach z panem wójtem, które są zawsze przyjemne mimo różnicy zdań 
czasami, to wypracowują taką platformę i to się zmieni. Niech osoby, które nie zostały 
wyróżnione i docenione, nie martwią się, bo  na pewno będziemy o nich pamiętali i sobie o 
nich przypomnimy na zasadzie: Nic nam nie umknie. Wiceprzewodniczący Rady zaprosił 
naszą mistrzynię Amelię Tomczyk wraz z rodzicami na środek Sali, bo jakkolwiek jest to 
sukces naszej Damy, o tyle jest to na pewno zasługa rodziców, którzy włożyli tez duży wkład 
pracy o to, żeby Amelia mogła się spełniać w tym co robi a robi to doskonale i pięknie.  

 
Wiceprzewodniczący przeczytał list gratulacyjny dla Amelii Tomczyk:  
„Radni Gminy Darłowo i Wójt Gminy Darłowo serdecznie gratulują osiągnięcia 

sukcesu i zajęcia I miejsca w Mistrzostwach WDA World Dance Budapest 2023. Życzymy 
przede wszystkim zdrowia, aby móc kontynuować swoje sportowe dokonania. Rozwijaj się i 
osiągaj zamierzone cele. Niech pasja do tańca będzie w tobie wiecznie żywa”.  

 
Podpisali się Wójt Gminy Darłowo i Wiceprzewodniczący Rady pod nieobecność 

Przewodniczącego Rady.  
 
Na sali obrad rozległy się oklaski.  
 
Pan wójt wraz z Panem Wiceprzewodniczącym wręczyli Amelii Tomczyk List 

Gratulacyjny, bukiet kwiatów i drobny upominek.  
 
Pani Joanna Lach Radna Gminy powiedziała, że Amelka oprócz tego, że jest 

Mistrzynią Świata, jest też Mistrzynią Polski.  
 
Na sali obrad rozległy się oklaski.  
 
Pan Henryk Ignatowicz Wiceprzewodniczący Rady powiedział do pana wójta, że ma 

nadzieję, że sukces Amelii nie przyćmi pana wójta dzisiejszego dnia, który jest pewnego 
rodzaju świętem dla pana i dla wszystkich pracowników Gminy Darłowo.  

 
Pan Wójt powiedział, że tak, takie sukcesy mogą przyćmić.  
 
Na tym punkt zakończono. 
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Wiceprzewodniczący chciał przejść do kolejnego punktu porządku obrad ale jednak 
ustanowił 10 minut przerwy w obradach dzisiejszej sesji.  

 
 
Po przerwie kworum wyniosło 11 radnych. 

 
Radny Robert Ciszek – był nadal nieobecny. 
Przewodniczący Rady Grzegorz Hejno – był nadal nieobecny. 
Radny Henryk Noworolnik – był nadal nieobecny. 
Radny Bogdan Herbeć podczas przerwy opuścił obrady dzisiejszej sesji.  
 
 

 

Przedstawienie Raportu o stanie Gminy Darłowo za rok 2022.  
Ad.11.  

 
Pan Henryk Ignatowicz Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo, poprosił o 

zabranie głosu pana Radosława Głażewskiego Wójta Gminy Darłowo i przedstawienie 
Raportu o stanie Gminy Darłowo za 2022 rok. Wiceprzewodniczący przy tym poinformował, 
że ten raport zawiera 121 stron i ma nadzieję, że pan wójt nie będzie czytał całego.  

 
Radna pani Marzena Drzewucka powiedziała, że sto będzie czytał a 21 pominie.  
 
Pan wójt powiedział, że musi się ustosunkować do prośby pana przewodniczącego.  
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że nowelizacja ustawy 

o samorządzie gminnym wprowadziła zadanie, że co roku wójt od 2018 roku jest 
zobowiązany opracować raport o stanie gminy, który podsumowuje działalność samorządu 
lokalnego za poprzedzający rok. W dużej mierze działalność gminy to tez działalność 
finansowa i częściowo pokrywa się to ze sprawozdaniem finansowym, które będziemy dzisiaj 
przedstawiać. Ale nie tylko. Ten raport gminy większość samorządów zleca określonym 
firmom konsultingowym do opracowania. My w gminie zdecydowaliśmy, że – czy lepiej, czy 
gorzej to zrobimy – opracujemy go sami, bo tak naprawdę to jest nasza działalność i my 
powinniśmy być autorami też tej działalności. Pan wójt podziękował wszystkim osobom, 
które się przyczyniły do zrobienia i opracowania tego dokumentu. Pan wójt powiedział, że 
wstępnie bardzo krótko przedstawi ten dokument, a jeżeli ktoś chciałby dokładnie zapoznać 
się z tym raportem, to jest on dostępny w Biurze Rady i można się z nim zapoznać.  

 
Pan Wójt powiedział, że Raport o stanie gminy składa się z następujących części: 

Wstęp, charakterystyka ogólna gminy, informacja finansowa gminy, informacja o stanie 
mienia, informacja z realizacji polityk, programów i strategii, oczywiście ład przestrzenny, 
czyli nasze plany przestrzennego zagospodarowania. Środowisko i gospodarka odpadami 
komunalnymi. Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa. Także jest część 
związana z rolnictwem, oświata i wychowaniem, kulturą i sportem, polityką społeczną oraz 
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realizacją uchwał Rady Gminy Darłowo. Raport zawiera wiele zagadnień. Raport został 
przedstawiony do końca maja radnym. Radni jak i wszyscy mieszkańcy mogli się tutaj 
zapoznać z jego treścią. Pan wójt powiedział, że chciałby powiedzieć takie najważniejsze 
wnioski, które można wywnioskować po tym raporcie. Niestety Gmina nasza maleje pod 
względem ilości mieszkańców – to jest pierwszy wniosek, który można na podstawie tego 
raportu wywnioskować. W 2014 roku – w raporcie są dokładne dane, które można sobie 
przeczytać – nasza Gmina liczyła 8014 mieszkańców. W tym roku, na koniec 2022 roku było 
7645 mieszkańców. Pan wójt powiedział, że na podstawie tych danych widzimy, że nasz 
samorząd pod względem ilości mieszkańców się wyludnia. W stosunku do roku poprzedniego 
jest to prawie sto mieszkańców. To jest bardzo dużo. Pan wójt powiedział, że to go 
zaniepokoiło, zwłaszcza, że jest przekonany, że – co widać po budujących się domach – na 
naszą gminę sprowadzają się ludzie z okolicznych miasteczek, bo podoba im się nasza gmina, 
bo podoba im się infrastruktura jaka jest oraz to, że okalamy miasto, co ma znaczenie, bo 
działki są tańsze, a ludzie też chcą żyć w spokojnym miejscu. Pan wójt powiedział, że to go 
trochę zaniepokoiło, że pomimo wszystkich działań, ilość tych naszych stałych mieszkańców 
się zmniejsza.  

 
Pan wójt powiedział, że z informacji finansowej wynika, że wykonanie dochodów 

ogółem było 98 335 797 zł. Wykonanie dochodów własnych to jest 68 438 758 zł. Mamy 
dosyć wysoki poziom tych dochodów własnych, jest to prawie 70 %. Pan wójt powiedział, że 
jest to dobre, bo to są dochody, które bez względu na uzyskane dotacje to są dochody 
podatkowe, które wpływają do budżetu i zasilają budżet.  

 
Pan wójt powiedział, że wyjątkowo w 2022 roku mieliśmy bardzo dużo inwestycji, bo 

prawie 30 % a dokładniej to 29,77 % mieliśmy wydatków inwestycyjnych, co stanowiło 
26 343 221 zł. Wykonanie ogółem wydatków 88 481 664 zł.  

 
Pan wójt powiedział, że z uzyskanych także dotacji, także mamy udziały z PIT i CIT.. 

Ud ziały z PIT wyn o siły 8 262 492 zł, z CIT wynosiły 106 777 zł. Pan wójt powiedział, że 
uważa, że tutaj może podsumować, że troszeczkę nam spadło w porównaniu do roku 
poprzedniego udziały z CIT, czyli to są udziały z podatku, który płacą przedsiębiorcy.  

 
Także wydatki też nam wzrosły. W planie wydatków mieliśmy 95 208 366 zł. 

Wykonanie zostało na poziomie 88 481 664 zł. Początkowo wynik finansowy na początku 
roku w uchwale budżetowej kształtował się w kwocie minus 12 494 315 zł, to jednak finalnie 
wynik finansowy skończył się bardzo pozytywnie dla naszej gminy kwotą 9 854 133 zł. Z 
czego to wynikało? Pan wójt powiedział, że nie ukrywa, że dlatego w dużej mierze jest tutaj z 
nami Zastępca Skarbnika, bo nie ukrywa, że wszyscy pracujemy na ten budżet, zarówno żeby 
z niego wydać, ale i żeby do niego dużo wpłynęło. Pan wójt powiedział, że Pani Skarbnik tu 
w swoich paragrafach musi to zawsze skrupulatnie zaksięgować i bardzo często myśli nad 
tym, żeby ten budżet zamknął się bez kwoty deficytu, żeby nie zabrakło na poszczególne 
zadania. Ale ostatnio też bardzo często widzimy po ilości sesji nadzwyczajnych, że w tych 
trudnych czasach kryzysu musimy dołożyć do inwestycji, żeby je zrealizować, żeby 
wykorzystać uzyskane dofinansowanie. Ale udaje nam się. Nadwyżkę, którą 
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wypracowaliśmy, która wynikała ona z tego, od uzyskanej od Państwa rekompensaty za 
nieuzyskane dochody podatkowe z turbin wiatrowych. Pan wójt powiedział, że tą sprawę 
prowadziła właśnie pani Ilona Młyńska Zastępca Skarbnika. Pan wójt powiedział, że nasz 
budżet dzięki tym staraniom, dzięki tej rekompensacie w jakiś sposób został zasilony, że 
mamy środki na wkłady własne w inwestycjach, które są i będą wykonywane.  

 
Pan wójt powiedział, że chciałby jeszcze powiedzieć o funduszu sołeckim. Wykonanie 

funduszu sołeckiego to jest 968 301 zł i jest to 1,09 % budżetu Gminy Darłowo. Fundusz 
sołecki przyjął się w naszej gminie. Jesteśmy gminą w powiecie sławieńskim, która jako 
jedyna tak naprawdę realizuje ten fundusz sołecki. Przyzwyczailiśmy się do tego funduszu. 
On w jakiś sposób jakby największe potrzeby mieszkańców tu pokrywa. Są co roku zebrania i 
możliwość spotkania czy to z pracownikiem czy z wójtem. Pan wójt powiedział, że nie 
ukrywa tego, że nie jest w stanie uczestniczyć we wszystkich zebraniach sołeckich, bo tych 
sołectw jest 31, ale w większości zebrań uczestniczy. Pan wójt powiedział, że jeżeli go nie ma 
to z cała pewnością są zawsze pracownicy urzędu, bo zawsze chcemy aby ten fundusz był 
poprawnie rozdysponowany, uchwalony później w uchwale budżetowej i żeby był później 
sprawnie wykorzystany. Pan wójt powiedział, że jest dosyć wysoki procent tego funduszu 
sołeckiego. W sołectwach wykorzystano go w tamtym roku bardzo wysoko bo na poziomie 
95 %. Z roku na rok fundusz sołecki troszeczkę rośnie. Pan wójt powiedział, że podejrzewa, 
że na skutek wypracowanej rekompensaty w przyszłym roku może on być jeszcze większy. 
Wkrótce poznamy jego wysokość na rok następny. Wtedy we wrześniu będziemy określać 
dalsze zadania inwestycyjne.  

 
A co zrobiliśmy w 2022 roku z zadań inwestycyjnych, które wykonaliśmy na 

poziomie 26 343 221 zł?  
Pan wójt powiedział, że do takich najważniejszych zadań można zaliczyć: 
 
1) Przebudowę drogi gminnej w miejscowości Barzowice. Powstała tak zwana mała 

obwodnica, która można objechać Barzowice w kierunku Wicia. Droga, która 
prowadzi także do nowych działek budowlanych. Kwota wykonanej inwestycji to 
jest 731 000 zł, uzyskana dotacja z Urzędu Marszałkowskiego to jest 401 000 zł. 
Powstał praktycznie kilometrowy odcinek drogi w miejscowości Barzowice.  
 

2) Druga bardzo ważna inwestycja, która zakończyła się w 2022 roku przed sezonem 
– otwieraliśmy bardzo hucznie i z tego się należy cieszyć – przebudowa ulicy 
Dąbkowickiej w Dąbkach. To była inwestycja dwuletnia. Całkowity koszt tej 
inwestycji 5 890 000 zł. Dodatkowo wymienialiśmy także pod drogą kanalizację 
sanitarną, co kosztowało 750 000 zł. Tu uzyskaliśmy dofinansowanie w ramach 
rządowego Programu Przebudowy Dróg Lokalnych w kwocie 2 810 000 zł.  

 
 

3) Pan wójt powiedział, że to nie wszystkie drogi bo został ogłoszony dodatkowy 
nabór dwa lata temu. Startowaliśmy, ale jednak nie uzyskaliśmy pełnego 
dofinansowania i początkowo realizowaliśmy tą inwestycję ze środków własnych 
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– całkowicie własnych. Była to przebudowa drogi w miejscowości Kopań. 
Odcinek drogi o długości 252 metrów i szerokości 5 metrów został wykonany. 
Cieszymy się bardzo, że udało nam się to zrealizować, a dodatkowo takim 
„prezentem’ było na koniec roku to, że załapaliśmy się jako ostatni na 
dofinansowanie i prawie 300 000 zł uzyskaliśmy tutaj dotacji z Urzędu 
Wojewódzkiego.  
 

4) Jedną z takich huczniejszych i bardzo radosnych chwil było uzyskanie i zakup 
samochodu pożarniczego dla OSP Kowalewice. Pan wójt wspomniał, że 
samochód ten kosztował prawie 1 000 000 zł. Dokładniej 930 000 zł z czego 
gmina dofinansowała wkład własny gminy w kwocie 419 000 zł. Bardzo fajny 
samochód. Strażacy są bardzo zadowoleni. Cieszymy się, że jednostki nasze 
poprawiają swoje wyposażenie. Pan wójt powiedział, że to jest kolejny etap 
realizacji wyposażenia naszych jednostek OSP.  

 
5) Ale to nie wszystko bo w tamtym roku dużą kwotę ponieśliśmy prawie 5 000 000 

zł było to na budowę sali gimnastycznej w Szkole Podstawowej w Dąbkach. 
Przepiękna sala gimnastyczna, która do końca tego roku zostanie już wykonana. 
Sala z zapleczem sanitarny, salą konferencyjną oraz zmianą systemu ogrzewania 
całego obiektu. Wartość tej inwestycji to na dzień dzisiejszy 13 000 000 zł. Tu 
otrzymaliśmy 3 000 000 zł dofinansowania z rządowego Programu Inwestycji 
Lokalnych, które zostały już wydatkowane. Kwota w 2022 roku jaką wydaliśmy 
na budowę tej sali gimnastycznej to prawie 5 000 000 zł.  

 
6) Tu także gmina wykorzystuje wszelkie możliwości dofinansowania i tu dzięki 

naszej gminnej spółce GZUP dofinansowaliśmy w kwocie 700 000 zł, 
dokapitalizowaliśmy naszą spółkę, żeby spółka mogła inwestować i uzyskać 
dofinasowanie z Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich. Takie dofinansowanie 
spółka GZUP uzyskała i w tamtym roku realizowała inwestycje kanalizacyjną w 
miejscowości Kopań. Wartość zamówienia naszej spółki była 1 825 000 zł z 
czego 936 000 zł stanowiło dofinansowanie. Pan wójt powiedział, że o ile tu 
wykorzystywaliśmy wcześniej możliwości gminy w zakresie tego dofinansowania, 
to także tu dzięki naszej spółce i działalności pana prezesa i zarządu mogliśmy 
dofinansowanie uzyskać poprzez spółkę na inwestycje gminy. Ale to tez jeszcze 
nie koniec.  

 
7) Pan wójt powiedział, że ma nadzieję, że wszyscy dzisiaj po sesji spotkamy się w 

Krupach. Pan wójt zaprosił wszystkich obecnych do Krup, gdzie  odbędzie się 
otwarcie świetlicy po remoncie. To nie jest nowa świetlica. To jest 
wyremontowana świetlica, która wygląda jak nowa. Bardzo się cieszymy. To jest 
świetlica, na która gmina uzyskała dofinansowanie także z Programu Rozwoju 
Obszarów Wiejskich. Gmina dostała 500 000 zł tego dofinansowania. Całkowity 
remont wyniósł 1 144 000 zł. Wykonawca była firma nasza lokalna. Pan wójt 
powiedział, że ma nadzieję, że wszyscy Państwo będą zaskoczeni jak ładnie 
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obecnie ten obiekt wygląda. Cieszymy się, że nasze świetlice się zmieniają. Ale to 
nie tylko ten budynek się zmienił w 2022 roku.  

 
8) Zmienił się także obiekt w Wiekowie, dzięki dofinansowaniu z Programu 

Rozwoju Obszarów Wiejskich, ale dzięki także działalności naszej jednostki 
Senior Plus, został wyremontowany i uzyskał nową elewację budynek i już 
całkiem inaczej wygląda, Budynek jest też energetycznie dostosowany do 
nowoczesnych wymogów. Cieszymy się bardzo. Wspólna inwestycja Seniora Plus 
i Gminy Darłowo, ale i dofinansowanie sprawiły, że ten obiekt ładny w środku, 
który był brzydki na zewnątrz, zmienił się nie do poznania.  

 
9) Pan wójt powiedział, że w Raporcie o stanie Gminy Darłowo za 2022 rok znajdą 

Państwo szereg inwestycji tak jak i w sprawozdaniu z wykonania budżetu. Pan 
wójt przeczytał najważniejsze z nich:  

 
- budowa systemu kanalizacji sanitarnej w nadmorskich miejscowościach Gminy 
Darłowo. Inwestycja dofinansowana z Polskiego Ładu. W tamtym roku 
zapłaciliśmy prawie pół miliona złotych.  
 
- budowa dróg gminnych na terenie Gminy Darłowo 1 600 000 zł. To są takie 
bieżące remonty dróg do naszych mieszkańców.  
 
- opracowany został projekt mostu na rzece Grabowej w miejscowości Porzecze 
50 000 zł.  
 
- opracowany został także projekt kładki w miejscowości Kopań na przekopie. 
Prawie 70 000 zł.  
 
- realizacja procesu rewitalizacji w miejscowościach Pęciszewko i Bukowo 
Morskie. W Pęciszewku możemy się cieszyć tą inwestycją po otwarciu. W 
Bukowie Morskim jeszcze cały czas formalności trwają papierowe. Ale całkowity 
koszt tej inwestycji wyniósł łącznie 6 552 000 zł.  
 
- Pan wójt powiedział, że jest tu szereg inwestycji małych kanalizacyjnych i 
wodnych na ogólną sumę  1 351 000 zł.  
 
- Na budowę oświetlenia ulicznego Gmina wydała 701 000 zł. Pan wójt 
powiedział, że wiemy, ze to oświetlenie wyłączaliśmy później, bo wiemy z jakimi 
cenami i kosztami prądu się zmierzamy.  
 
- remont świetlicy w Wiekowie z zewnątrz na kwotę 274 000 zł.  
 
- w Krupach wybudowaliśmy wiatę za 56 000 zł.  
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Pan wójt powiedział, że szereg jest inwestycji, z którymi można się zapoznać. Raport 
mówi o wielu jeszcze innych rzeczach jak na przykład o ładzie przestrzennym. W tamtym 
roku zostały opracowane dwa plany dla miejscowości uzdrowiskowe. Było to na 
miejscowości Porzecze i na Żukowo Morskie. Przystąpiono do opracowania czterech planów 
przestrzennego zagospodarowania, które są w trakcie procedowania.  

Pan wójt powiedział, że jeżeli po zapoznaniu się z tym dokumentem będą jakieś 
pytania to będzie starał się na nie odpowiedzieć.  

 
Pan Wiceprzewodniczący Rady podziękował wójtowi i powiedział, że zacznie, żeby 

ośmielić Państwa i radnych. Mówca powiedział, że słuchał cierpliwie i uważnie tego raportu i 
tak go zasmuciła sytuacja związana z tą demografią i tak sobie myśli która to komisja 
musiałaby się spotkać, żeby nad tym podebatować. Kultura przy tym powinna być. Zdrowie 
też no i trochę sportu. Wiceprzewodniczący powiedział, że problem jest ze społeczeństwami, 
które się bogacą i ta demografia w tych społeczeństwach spada. A nie powinno tak być.  
 
/Raport o stanie Gminy Darłowo za 2022 rok stanowi załącznik nr 10 do protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
        
   
 

DEBATA nad Raportem o Stanie Gminy Darłowo za 2022 rok.  
Ad.12.  

 
Pan Henryk Ignatowicz Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo powiedział, że 

Wójt Gminy Darłowo przedstawił Radzie Gminy Darłowo Raport o stanie Gminy Darłowo za 
2022 rok na sesji. Raport o Stanie Gminy Darłowo za 2022 rok wpłynął do Rady w dniu 31 
maja  2023 roku w terminie wynikającym wprost z ustawy o samorządzie gminnym. Ponadto 
raport był umieszczony w Biuletynie Informacji Publicznej.  
 

Pan Wiceprzewodniczący przypomniał, że Przewodniczący zwołując dzisiejszą sesję 
podał do publicznej wiadomości, że na sesji absolutoryjnej odbędzie się debata nad Raportem 
o stanie Gminy Darłowo za 2022 rok, w której udział biorą radni bez ograniczeń czasowych 
oraz mieszkańcy Gminy Darłowo w liczbie 15, każdy z poparciem 20 osób. Ponadto 
informował, że zgłoszenia przyjmowane i rejestrowane są w Biurze Rady najpóźniej w 
terminie do dnia przed sesją absolutoryjną.  

 
Pan Wiceprzewodniczący poinformował Radę Gminy Darłowo, że do piątku dnia 23 

czerwca 2023 roku nie otrzymał żadnego zgłoszenia mieszkańca do udziału w debacie nad 
raportem o stanie Gminy. Termin składania zgłoszeń przez mieszkańców gminy upłynął.  

 
Pan Wiceprzewodniczący ponadto poinformował, że brak udziału mieszkańców                           

w debacie nad raportem nie stanowi przeszkody do dalszego procedowania nad raportem.  
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W związku z powyższym Wiceprzewodniczący otworzył debatę

 

, w której udział 
biorą radni Gminy Darłowo bez ograniczeń czasowych.   

Wiceprzewodniczący zapytał czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos?  

Do udziału w debacie nad Raportem o stanie Gminy Darłowo za 2022 rok nie zgłosił 
się nikt z radnych.  

Wiceprzewodniczący powiedział, że chyba radni się zastanawiają.  

Jednak nikt się nie zgłosił.  

 Pan Wiceprzewodniczący powiedział, że wobec tego, że nie ma chętnych do dyskusji 
zamyka Debatę
 

 nad raportem o stanie Gminy Darłowo za 2022 rok.  

Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
Ad.13.
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Darłowo wotum 
zaufania. Druk Nr 1/2023LXXI 

  

 
/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Darłowo wotum zaufania stanowi 
załącznik nr 11 do niniejszego protokołu/  
 
Pan Henryk Ignatowicz Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo przedstawił projekt 
uchwały wraz z uzasadnieniem.  

„Uchwała 
  

w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Darłowo wotum zaufania 
 

Na podstawie art. 28aa ust. 9 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym 
(Dz.U. z 2023 r. poz. 40 z późn. zm.) uchwala się, co następuje:  

§ 1. 
Po zakończeniu debaty nad raportem o stanie Gminy Darowo za 2022 rok postanawia się 
udzielić wotum zaufania Wójtowi Gminy Darłowo.  

§ 2. 
Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.  
 

radny Wiesław Moskwa, radny Grzegorz Hejno, radny Waldemar Bonk, radna Justyna Osses, 
radna Joanna Lach, radny Henryk Ignatowicz.  

Wnioskodawcą uchwały są następujący radni: 

 
UZASADNIENIE  

Zgodnie z art. 28aa ust. 1 i 2 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie 
gminnym (Dz.U. z 2023 r. poz. 40 z późn. zm.), wójt co roku do dnia 31 maja przedstawia 
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radzie gminy raport o stanie gminy, który obejmuje podsumowanie działalności wójta w roku 
poprzednim, w szczególności realizację polityk, programów i strategii, uchwał rady gminy i 
budżetu obywatelskiego.  

Wójt Gminy Darłowo przedstawił w ustawowym terminie dnia 31 maja 2023 roku 
Radzie Gminy Darłowo raport o stanie gminy.  

Po przeprowadzeniu debaty nad tym raportem, wraz z udziałem mieszkańców, Rada 
Gminy Darłowo, biorąc pod uwagę przebieg debaty oraz informacje uzyskane w jej toku, 
postanawia udzielić wotum zaufania Wójtowi Gminy Darłowo.  

Mając powyższe na uwadze, podjęcie niniejszej uchwały jest w pełni uzasadnione.” 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Darłowo 
wotum zaufania:  
Podczas głosowania na sesji obecnych było 11 radnych. 
Udział w głosowaniu wzięło 11 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Darłowo  
11 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosami wstrzymującymi 
podjęła
 

 uchwałę w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Darłowo wotum zaufania. 

/Uchwała Nr LXXI.656.2023 Rady Gminy Darłowo w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Darłowo wotum 
zaufania stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
Ad.14.
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Darłowo za 2022 rok.                    
Druk Nr 2/2023LXXI 

  

 
/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz 
sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Darłowo za 2022 rok stanowi załącznik nr 13 do niniejszego 
protokołu/  
 
/sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Darłowo za 2022 rok stanowi załącznik nr 14 do niniejszego 
protokołu/  
 
/sprawozdanie finansowe Gminy Darłowo za 2022 rok stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu/  
 
Pan Henryk Ignatowicz Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo przedstawił projekt 
uchwały wraz z uzasadnieniem.  
 

„Uchwała  
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w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania                    
z wykonania budżetu Gminy Darłowo za 2022 rok. 

 
Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 4 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym 
(Dz. U. z 2023 r. poz. 40 z późn. zm.) oraz art. 270 ust. 4 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 roku 
o finansach publicznych (Dz. U. z 2022 r. poz. 1634 z późn. zm.) Rada Gminy Darłowo 
uchwala, co następuje: 
 
§ 1. Po rozpatrzeniu przedłożonego przez Wójta Gminy Darłowo sprawozdania finansowego 
wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Darłowo za 2022 rok, Rada Gminy 
Darłowo zatwierdza sprawozdanie finansowe wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu 
za 2022 rok.  
 
§ 2. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 
            

radny Wiesław Moskwa, radny Grzegorz Hejno, radny Waldemar Bonk, radna Justyna Osses, 
radna Joanna Lach, radny Henryk Ignatowicz.  

Wnioskodawcą uchwały są następujący radni: 

 
Uzasadnienie:  

Zgodnie z art. 270 ust. 4 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 roku o finansach publicznych 
(Dz. U. z 2022 r. poz. 1634 z późn. zm.) organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego 
rozpatruje i zatwierdza sprawozdanie finansowe wraz ze sprawozdaniem z wykonania 
b u d żetu ,                          w termin ie d o  dn ia 3 0  czerwca ro k u  n astęp u jącego  p o ro k u 
budżetowym.  

Uprzednie rozpatrzenie sprawozdania jest konieczne do podjęcia uchwały w sprawie 
absolutorium. 

W związku z powyższym podjęcie uchwały jest zasadne.” 
 

Pan Wiceprzewodniczący poinformował, że sprawozdanie finansowe za 2022 rok oraz 
sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Darłowo za 2022 rok Radni otrzymali w 
ustawowych terminach (co jest zgodne z artykułem 267 ustęp 1 ustawy  z dnia  27 sierpnia 
2009 roku o finansach publicznych).  

Sprawozdania te wraz z informacją o stanie mienia Gminy Darłowo były rozpatrywane 
na posiedzeniach wszystkich komisji resortowych Rady Gminy Darłowo i przez 
wszystkie komisje zostały zaopiniowane pozytywnie.

 

  

/Opinia Komisji Budżetu w sprawie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Darłowo za 2022 stanowi 
załącznik nr 16 do niniejszego protokołu/ 
 
/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Darłowo za 2022 stanowi 
załącznik nr 17 do niniejszego protokołu/ 
 
/Opinia Komisji Uzdrowiskowej w sprawie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Darłowo za 2022 
stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu/ 
 
/Opinia Komisji Oświaty w sprawie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Darłowo za 2022 stanowi 
załącznik nr 19 do niniejszego protokołu/ 
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/Opinia Komisji Prawa w sprawie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Darłowo za 2022 stanowi 
załącznik nr 20 do niniejszego protokołu/ 
 
/Opinia Komisji Rewizyjnej w sprawie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Darłowo za 2022 stanowi 
załącznik nr 21 do niniejszego protokołu/ 
 
/Opinia Komisji Budżetu w sprawie sprawozdania finansowego za 2022 rok stanowi załącznik nr 22 do 
niniejszego protokołu/ 
 
/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie sprawozdania finansowego za 2022 rok stanowi załącznik nr 23 do 
niniejszego protokołu/ 
 
/Opinia Komisji Uzdrowiskowej w sprawie sprawozdania finansowego za 2022 rok stanowi załącznik nr 24 do 
niniejszego protokołu/ 
 
/Opinia Komisji Oświaty w sprawie sprawozdania finansowego za 2022 rok stanowi załącznik nr 25 do 
niniejszego protokołu/ 
 
/Opinia Komisji Prawa w sprawie sprawozdania finansowego za 2022 rok stanowi załącznik nr 26 do 
niniejszego protokołu/ 
 
/Opinia Komisji Rewizyjnej w sprawie sprawozdania finansowego za 2022 rok stanowi załącznik nr 27 do 
niniejszego protokołu/ 
 
/Opinia Komisji Budżetu w sprawie informacji o stanie mienia Gminy Darłowo za 2022 rok stanowi załącznik nr 
28 do niniejszego protokołu/ 
 
/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie informacji o stanie mienia Gminy Darłowo za 2022 rok stanowi załącznik 
nr 29 do niniejszego protokołu/ 
 
/Opinia Komisji Uzdrowiskowej w sprawie informacji o stanie mienia Gminy Darłowo za 2022 rok stanowi 
załącznik nr 30 do niniejszego protokołu/ 
 
/Opinia Komisji Oświaty w sprawie informacji o stanie mienia Gminy Darłowo za 2022 rok stanowi załącznik nr 
31 do niniejszego protokołu/ 
 
/Opinia Komisji Prawa w sprawie informacji o stanie mienia Gminy Darłowo za 2022 rok stanowi załącznik nr 
32 do niniejszego protokołu/ 
 
/Opinia Komisji Rewizyjnej w sprawie informacji o stanie mienia Gminy Darłowo za 2022 rok stanowi 
załącznik nr 33 do niniejszego protokołu/ 
 

Wiceprzewodniczący oddał głos panu wójtowi celem przedstawienia sprawozdań.  

 

Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że tak jak już wcześniej 
powiedział, pokrywa się to z Raportem o stanie Gminy, ale przytoczy tu najważniejsze dane, 
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które powinniśmy zapamiętać, znać je i się z nimi podzielić, bo są kluczowe dla wykonania 
budżetu.  

Budżet po dokonanych zmianach w ciągu 2022 roku zamknął się następującymi 
kwotami:  

Dochody ogółem to było 98 335 797 zł. W tym dochody bieżące 89 264 477 zł. 
Dochody majątkowe 9 071 320 zł.  

Wydatki ogółem 88 481 664 zł. W tym wydatki bieżące, czyli, które wydajemy na 
sprawy czysto utrzymaniowe nie związane z inwestycjami 62 138 442 zł. Niestety te wydatki 
nam rosną z roku na rok. Wydatki majątkowe, z czego możemy być dumni, bardzo duży 
procent naszego budżetu one stanowią i jest to kwota 26 343 221 zł.  

Budżet zamknął się nadwyżka w kwocie 9 854 133 zł i został on wypracowany 
poprzez uzyskana rekompensatę w podatku od turbin wiatrowych za 2018 rok.  

Pan wójt powiedział, że dzięki tej nadwyżce w 2022 roku został spłacony kredyt w 
kwocie 6 799 986 zł, który miała zaciągnięty gmina i najważniejsze jest to, że na koniec roku 
2022 Gmina jest wolna od kredytów, od zobowiązań bankowych, gdzie w tym trudnym 
okresie wzrostu odsetek też w jakiś sposób nam to pomaga.  

Jak wyglądały dochody i wydatki w poszczególnych działach: 

W dziale rolnictwo: dochody wynosiły 1 010 954 zł, wydatki w kwocie 1 320 387 zł.  

Dział transport i łączność: dochody, których wykonanie wyniosło 706 000 zł, to były 
dochody uzyskane z dotacji na przebudowę drogi w Kopań i w miejscowości Barzowice. 
Wydatki to kwota 8 756 002 zł.  

W turystyce, to jest dział 630 na wydatki związane z organizacją koncertów, festynów 
letnich to kwota 553 000 zł na całą promocję gminy.  

(Radny Piotr Szewczykowski wyszedł z sali obrad) 

Dział 700 Gospodarka mieszkaniowa: dochody wykonanie na kwotę 5 670 000 zł, 
które przede wszystkim pochodzą ze sprzedaży mienia, dzierżawy, najmu gruntów, 
wieczystego użytkowania, służebności, oraz dotacji na rewitalizację w miejscowości 
Pęciszewko i Bukowo Morskie w kwocie 2 081 000 zł. Wydatki w tym dziale 2 137 821 zł. 
Są to wydatki związane z obsługa mienia gminnego, wynagrodzeniem pracowników, usługi 
związane z wyznaczeniem granic działek, wyceną, nadawaniem numerów posesji. Opłata 
podatku od nieruchomości i odszkodowania.  

Dział 710 działalność usługowa. Wydatki w tym dziale wynosiły 200 000 zł z 
przeznaczeniem na plany przestrzennego zagospodarowania i utrzymaniem cmentarzy 
gminnych.  

Dział 750 Administracja publiczna. Dochody to dotacja otrzymana na wykonanie 
zadań rządowych dotyczących wydawania dowodów osobistych oraz czynności związanych z 
Urzędem Stanu Cywilnego. Oczywiście w tym dziale otrzymaliśmy także dotację na granty 
sołeckie i w 2022 roku otrzymały je Sołectwo Sulimice i Sołectwo Sińczyca. Otrzymaliśmy 
także dotacje w ramach Programu Cyfrowa Gmina na zakup sprzętu komputerowego 100 000 
zł dla administracji oraz zadanie zakupu komputerów dla dzieci, których członkowie rodzin 



Strona 22 z 34 
 

pracowali w PGR-ach 489 000 zł. Wydatki w 2022 roku w dziale administracja wyniosły 
8 323 441 zł i między innymi są to wydatki na działalność biura rady, Urzędu Gminy 
Darłowo, diety sołtysów, prowizje od podatków i opłat miejscowej i uzdrowiskowej, oraz 
zakup komputerów dla dzieci z rodzin, których członkowie pracowali w PGR. Pan wójt 
powiedział, że nie ukrywa, że te wydatki rosną z roku na rok na skutek tez zmian najniższych 
wynagrodzeń.  

(Radny Piotr Szewczykowski wrócił na salę obrad) 

Dział 754 bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa: dochody to dotacja 
otrzymana z Funduszu Sprawiedliwości w wysokości 29 999 zł, mandaty oraz środki z 
Funduszu Pomocy Ukrainie 1 295 000 zł. Wydatki: wykonano na kwotę 1 931 000 zł z 
przeznaczeniem na Ochotnicze Straże Pożarne na terenie gminy 418 000 zł, na działalność 
Straży Gminnej 262 000 zł, na pomoc mieszkańcom Ukrainy 1 244 000 zł. Na wydatki 
inwestycyjne gmina przeznaczyła 704 000 zł,  w tym to był zakup samochody dla OSP 
Kowalewice, oraz dotacja na zakup samochodu dla Państwowej Straży Pożarnej 280 000 zł i 
tu dzięki tej dotacji jednostka w Dobiesławiu uzyskała samochód używany dla swojej 
jednostki przekazany od Państwowej Straży Pożarnej.  

Dział 756 dochody od osób fizycznych i prawnych oraz innych jednostek nie 
posiadających osobowości prawnej. Dochody w tym dziale zostały wykonane w wysokości 
54 134 000 zł. Głównym składnikiem tu jest podatek od nieruchomości. Tu mamy bardzo 
dużą kwotę z turbin wiatrowych. Chociaż tu są tez inne składniki i to jest wszystko tu wzięte 
razem. Ta kwota podatku od nieruchomości wynosi w naszej gminie 17 111 000 zł. Podatek 
rolny                    1 328 000 zł. Opłata uzdrowiskowa 2 907 000 zł. Opłaty miejscowej 
443 000 zł.  

Obsługa długu publicznego. W 2022 roku spłaciliśmy kredyt, aczkolwiek w części 
roku jeszcze on był zaciągnięty, więc odsetki od zaciągniętego kredytu wyniosły 209 000 zł.  

Dział 758 różne rozliczenia. Wykonanie dochodów w tym dziale 13 687 000 zł w tym 
subwencja oświatowa 8 427 000 zł. Uzupełnienie subwencji ogólnej 20 000 zł. Dotacja 
uzdrowiskowa 1 733 000 zł. Środki w ramach Funduszu Pomocy Ukrainie na zadania 
oświatowe 504 000 zł.  

Oświata. Dochody tylko 361 000 zł i to są także dotacje na wychowanie przedszkolne, 
na zakup podręczników, z Narodowego Funduszu Czytelnictwa, aczkolwiek wydatki w 
oświacie zamknęły nam się kwotą 16 663 000 zł. W tym są także wydatki inwestycyjne 
prawie 5 000 000 zł na budowę sali gimnastycznej przy Szkole Podstawowej w Dąbkach.  

Ochrona zdrowia. Wydatki 430 000 zł.  

Dział 852 pomoc społeczna. Tutaj mamy wydatki w kwocie 1 858 000 zł między 
innymi na Senior Plus, na środki w ramach Funduszu Pomocy Ukrainie realizowanych także 
przez GOPS i wydatki … Pan wójt przeprosił bo się pomylił. Wójt powiedział, że tu wydatki 
to 4 958 000 zł z przeznaczeniem na utrzymanie Dziennego Domu Senior Plus, GOPS, 
wypłatę zasiłków realizowanych przez GOPS.  

Inne zadania w zakresie pomocy społecznej to jest dział 853. Dochody w tym dziale 
wynoszą 4 9931 000 zł, które były przeznaczone na wydatki dodatku węglowego, dodatku dla 
gospodarstw domowych jak pelet, drewno, oraz środki sprzedaży preferencyjnej paliwa 
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stałego. Oczywiście w 2022 roku był to rok, w którym zabrano nam zadanie płacenia dodatku 
500+ dla rodzin. Był on wykonywany do maja 2022 roku i tutaj mamy wykonanie 6 413 000 
zł. Dochody i oczywiście wydatki w tym dziale. Także wydatki w tym dziale to wydatki na 
nasz Żłobek w Rusku w kwocie 821 000 zł.  

Gospodarka komunalna dział 900, to są wpłaty głownie za odbiór odpadów 
komunalnych, które w 2022 roku wyniosły 3 832 000 zł. Wydatki w tym dziale wyniosły 
6 285 000 zł. W tym także były wydatki inwestycyjne 3 501 000 zł na budowę sieci 
kanalizacyjnych oraz zakup udziałów w spółce gminnej.  

Dział 921 Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego. Wydatki w tym dziale 
3 164 670 zł. Wydatki inwestycyjne w tym dziale to jest 1 646 000 zł.  

Dział kultura fizyczna i sport. To są dochody z Centrum Sportów Wodnych prawie 
400 000 zł. Wydatki natomiast zamknęły się kwota 1 687 000 zł z przeznaczeniem na dotację 
dla organizacji pozarządowych, działalność związaną ze sportem, oraz środki na działalność 
Centrum Sportów Wodnych w Dąbkach.  

Pan wójt powiedział, że Gmina Darłowo zakończyła rok bez kredytów. Wykorzystanie 
funduszu sołeckiego było na poziomie 95 %, co stanowiło kwotę 968 000 zł.  

Pan wójt powiedział, że nie chciałby omawiać inwestycji, które w sumie omawiał przy 
Raporcie o Stanie Gminy ale chciałby jeszcze tylko przekazać najważniejsze informacje o 
stanie mienia komunalnego, które także jest dołączone do sprawozdania.  

Ogólna powierzchnia gruntów stanowiących własność Gminy Darłowo wynosiła 847 
hektarów. W skład mienia wchodzą nieruchomości: oddane w dzierżawę 111 ha, grunty 
pozostające w użytkowaniu wieczystym osób fizycznych i prawnych prawie 11 ha, drogi o 
powierzchni 477 ha, i inne, które stanowią parki, tereny zielone, nieużytki i cmentarze.  

Ponadto Gmina Darłowo dysponuje trzynastoma lokalami mieszkalnymi, jednym 
tymczasowym, nieruchomością zabudowaną budynkiem na ul. M.C. Skłodowskiej tzw. 
„Przychodnią Zdrowia”, nieruchomością zabudowaną tak zwanym starym urzędem gminy w 
Darłowie na ul. O.D. Tynieckiego 2 w Darłowie, oraz 23 świetlicami wiejskimi i jedną 
otwartą sezonowo. 

W Gminie Darłowo działają jednostki budżetowe: 

1) Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Darłowie;  
2) Dzienny Dom „Senior+” w Wiekowie; 
3) Szkoła Podstawowa im. Ludzi Morza w Kopnicy; 
4) Szkoła Podstawowa im. Ratowników Morskich w Dąbkach; 
5) Szkoła Podstawowa w Starym Jarosławiu; 
6) Centrum Sportów Wodnych w Dąbkach; 
7) Gminny Żłobek „Dziecięcy Zakątek” w Rusku. 

 
W Gminie działa także instytucja kultury tj. Gminna Biblioteka Publiczna w Domasławicach; 
 
Gmina Darłowo w dalszym ciągu posiada 100% udziałów w ogólnej wartości kapitału w 
Gminny Zakład Użyteczności Publicznej Spółka z o. o. z siedzibą w Krupach. Gmina posiada 
także 1 % w Spółce MPGKiM w Sławnie.  
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Pan Wójt, przedstawił uchwałę Nr 50.25.4.2023 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 26 kwietnia 2023 roku w sprawie wydania opinii o 
przedłożonym przez Wójta Gminy Darłowo sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy 
Darłowo za 2022 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego.  
 
Skład Orzekający RIO pozytywnie

/Uchwała Nr 50.25.4.2023 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 26 
kwietnia 2023 roku stanowi załącznik nr 34 do niniejszego protokołu/ 

 zaopiniował wykonanie budżetu Gminy Darłowo za 2022 
rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego.  

 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Darłowo za 2022 
rok:  
 
Podczas głosowania na sesji obecnych było 11 radnych. 
Udział w głosowaniu wzięło 11 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Darłowo  
11 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosami wstrzymującymi 
podjęła

 

 uchwałę w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz 
sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Darłowo za 2022 rok. 

/Uchwała Nr LXXI.657.2023 Rady Gminy Darłowo w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Darłowo za 2022 rok stanowi załącznik nr 35 do 
niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
Ad.15.
Rozpatrzenie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo w sprawie udzielenia 
Wójtowi Gminy Darłowo absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2022 rok                           
Druk Nr 3/2023LXXI oraz podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi 
Gminy Darłowo z tytułu wykonania budżetu za rok 2022. Druk Nr 4/2023LXXI 

  

 
/Wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo wraz z uzasadnieniem w sprawie udzielenia Wójtowi 
Gminy Darłowo absolutorium z tytułu wykonania budżetu za rok 2022 stanowi załącznik nr 36 do niniejszego 
protokołu/  
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/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Darłowo z tytułu 
wykonania budżetu za rok 2022 stanowi załącznik nr 37 do niniejszego protokołu/  
 
Pan Wiceprzewodniczący poinformował, że Komisja Rewizyjna dokonała szczegółowej 
analizy  

• sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Darłowo za 2022 rok, 
• sprawozdania finansowego Wójta Gminy Darłowo za 2022 rok,  
• informacji Wójta Gminy Darłowo o stanie mienia Gminy Darłowo 
i sporządziła wniosek absolutoryjny

 

 na posiedzeniu Komisji Rewizyjnej w dniu 29 maja 
2023 roku, który to następnie został przesłany z zachowaniem 14-dniowego ustawowego 
terminu przed planowaną sesją do Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie Zespół 
Zamiejscowy w Koszalinie z prośbą o wydanie opinii.  

Wszyscy Radni Rady Gminy Darłowo otrzymali wniosek Komisji Rewizyjnej wraz                                    
z zawiadomieniem na dzisiejszą sesję w ustawowym terminie, zgodnym również z § 30 ust. 6 
Statutu Gminy Darłowo.  
 
Pan Wiceprzewodniczący stwierdził, że procedura dotycząca sesji absolutoryjnej

 

 wraz                                          
z zachowaniem wszystkich wynikających z ustaw terminów została zachowana.  

Wiceprzewodniczący Rady oddał głos radnemu Waldemarowi Bonk Przewodniczącemu 
Komisji Rewizyjnej w celu przedstawienia wniosku absolutoryjnego i uchwały 
absolutoryjnej.  

Pan Waldemar Bonk Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił: 
1) wniosek absolutoryjny wraz z uzasadnieniem oraz  
2) projekt uchwały absolutoryjnej wraz  z uzasadnieniem. 

 
Darłowo, dnia 29 maja 2023 roku 

Komisja Rewizyjna 
Rady Gminy Darłowo 
 
 

WNIOSEK 
Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo  

z dnia 29 maja 2023 roku 
 

w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Darłowo absolutorium  
z tytułu wykonania budżetu za rok 2022. 

 
            Na podstawie art. 18a ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym 
(Dz. U. z 2023 r. poz. 40 z późn. zm.) oraz art. 270 ust. 2 i ust. 3 ustawy z dnia 27 sierpnia 
2009 roku o finansach publicznych (Dz. U. z 2022 r. poz. 1634 z późn. zm.) Komisja 
Rewizyjna Rady Gminy Darłowo po rozpatrzeniu: 
 
1) sprawozdania finansowego Wójta Gminy Darłowo za 2022 rok;  
2) sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Darłowo za 2022 rok wraz z opinią 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie o tym sprawozdaniu; 
3) informacji Wójta Gminy Darłowo o stanie mienia Gminy Darłowo, 
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postanawia, co następuje: 

1. pozytywnie opiniuje

2. 

 wykonanie budżetu Gminy Darłowo za 2022 rok wraz                                    
z informacją o stanie mienia komunalnego oraz sprawozdanie finansowe Gminy 
Darłowo za 2022 rok, 
zwraca się do Rady Gminy Darłowo z wnioskiem o udzielenie absolutorium 
Wójtowi Gminy Darłowo z tytułu wykonania budżetu za rok 2022

 
. 

Pan Waldemar Bonk Przewodniczący Komisji Rewizyjnej powiedział, że komisja po 
rozpatrzeniu całokształtu spraw związanych ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2022 
rok, sprawozdaniem finansowym i informacją o stanie mienia komunalnego Gminy Darłowo 
oraz materiałów dodatkowych pozytywnie opiniuje wykonanie budżetu za 2022 rok i 
postanawia wystąpić do Rady Gminy Darłowo z wnioskiem o udzielenie Wójtowi Gminy 
Darłowo absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2022 rok.  
 
Komisja Rewizyjna przyjęła powyższą opinię w głosowaniu w obecności 5 Radnych, 
głosując:  
5 głosów za 
0 głosów przeciw 
0 głosów wstrzymujących się 
 
Przyjęta opinia stanowi uzasadnienie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo                        
z dnia 29 maja 2023 roku w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Darłowo absolutorium                            
z tytułu wykonania budżetu za 2022 rok.  
 

1. Waldemar Bonk – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej  
Komisja Rewizyjna Rady Gminy Darłowo w składzie: 

2. Wiesław Moskwa – Zastępca Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej  
3. Justyna Osses – Członek Komisji Rewizyjnej  
4. Robert Ciszek – Członek Komisji Rewizyjnej  
5. Piotr Szewczykowski – Członek Komisji Rewizyjnej  
 
Radny Waldemar Bonk Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił uchwałę 
absolutoryjną: 

Uchwała Nr… 
Rady Gminy Darłowo 

z dnia 26 czerwca 2023 roku 
 
w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Darłowo z tytułu wykonania 
budżetu za rok 2022. 
 
            Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 4 i art. 28a ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o 
samorządzie gminnym (Dz. U. z 2023 r. poz. 40 z późn. zm.) oraz art. 271 ust. 1 ustawy z 
dnia 27 sierpnia 2009 roku o finansach publicznych (Dz. U. z 2022 r. poz. 1634 z późn. zm.) 
Rada Gminy Darłowo uchwala, co następuje: 

§ 1. 
Po zapoznaniu się z: 
1) sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Darłowo za 2022 rok; 
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2) sprawozdaniem finansowym jednostki samorządu terytorialnego za 2022 rok; 
3) informacją o stanie mienia Gminy Darłowo; 
4) uchwałą Nr 50.25.4.2023 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej                   

w Szczecinie z dnia 26 kwietnia 2023 roku w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym 
przez Wójta Gminy Darłowo sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Darłowo za 
2022 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego; 

5) stanowiskiem Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo; 
6) opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji Rewizyjnej, 
udziela się Wójtowi Gminy Darłowo absolutorium z tytułu wykonania budżetu Gminy 
Darłowo za rok 2022. 

§ 2. 
Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 
 
Wnioskodawca: 

1. Waldemar Bonk – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej  
Komisja Rewizyjna w składzie: 

2. Wiesław Moskwa – Zastępca Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej  
3. Justyna Osses – Członek Komisji Rewizyjnej  
4. Robert Ciszek– Członek Komisji Rewizyjnej  
5. Piotr Szewczykowski – Członek Komisji Rewizyjnej  
 
 
Uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy 
Darłowo za 2020 rok. 

 
Wójt Gminy Darłowo w terminach zgodnie z obowiązującymi przepisami 

ustawowymi (art. 267 ust. 1 pkt 1 i 3  i art. 270 ust. 1 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 roku o 
finansach publicznych) przedłożył Radzie Gminy Darłowo sprawozdanie z wykonania 
budżetu Gminy Darłowo za 2022 rok, sprawozdanie finansowe Gminy Darłowo za 2022 rok, 
informację o stanie mienia Gminy Darłowo.  

 
Rada Gminy Darłowo zgodnie z art. 271 ust. 1 pkt 1-6 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 

roku o finansach publicznych, po dokonaniu analizy w/w sprawozdań i informacji, a także 
zapoznaniu się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie, o tym sprawozdaniu                        
i informacji, i stanowiskiem Komisji Rewizyjnej w terminie do 30 czerwca roku 
następującego po roku budżetowym podejmuje uchwałę w sprawie absolutorium dla Wójta 
Gminy Darłowo.  

 
Zgodnie z art. 28a ust. 2 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym                

uchwałę w sprawie absolutorium rada gminy podejmuje bezwzględną większością głosów 
ustawowego składu rady gminy. 
 
Komisja Rewizyjna Rady Gminy Darłowo w składzie: 

1. Waldemar Bonk – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej  
2. Wiesław Moskwa – Zastępca Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej  
3.  Justyna Osses – Członek Komisji Rewizyjnej 
4. Robert Ciszek– Członek Komisji Rewizyjnej  
5. Piotr Szewczykowski – Członek Komisji Rewizyjnej” 
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Pan Henryk Ignatowicz Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo przedstawił Uchwałę Nr 
50.25.6.2023 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 15 
czerwca 2023 roku w sprawie wydania opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy 
Darłowo w sprawie absolutorium.  

/Uchwała Nr 50.25.6.2023 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 15 
czerwca 2023 roku stanowi załącznik nr 38 do niniejszego protokołu/ 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję absolutoryjną. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję absolutoryjną. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy 
Darłowo z tytułu wykonania budżetu za rok 2022:  
 
Podczas głosowania na sesji obecnych było 11 radnych. 
Udział w głosowaniu wzięło 11 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Darłowo  
11 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosami wstrzymującymi 
podjęła

 

 uchwałę w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Darłowo z tytułu 
wykonania budżetu za rok 2022. 

/Uchwała Nr LXXI.658.2023 Rady Gminy Darłowo w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy 
Darłowo z tytułu wykonania budżetu za rok 2022 stanowi załącznik nr 39 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 

Na sali obrad rozległy się oklaski. 
 

Wiceprzewodniczący Rady  zaprosił na przerwę, podczas której wraz z Radnymi                          
w imieniu Rady Gminy Darłowo składali gratulacje i podziękowania oraz wręczali piękne 
bukiety kwiatów: Panu Radosławowi Głażewskiemu Wójtowi Gminy Darłowo ,Pani Izabeli 
Sielskiej Zastępcy Wójta Gminy Darłowo,  Pani Violettcie Kolanek Skarbnikowi Gminy, Pani 
Ilonie Młyńskiej zastępcy Skarbnika Gminy i Pani Annie Szynkowskiej-Borkowskiej Sekretarz 
Gminy.  

 
Również Kierownicy i Dyrektorzy jednostek organizacyjnych gminy, Instytucji Kultury 

i Prezes Spółki GZUP oraz pracownicy Urzędu Gminy Darłowo składali gratulacje Panu 
Wójtowi, Pani Zastępcy Wójta, Pani Skarbnik, Pani Zastępcy Skarbnika, Pani Sekretarz                            
i wręczali piękne kwiaty. 
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Pan Radosław Głażewski powiedział, że wie, że wszyscy mu dziękują, ale chce tu 
podkreślić, ze to jest sukces tak naprawdę nas wszystkich tutaj za co bardzo serdecznie tu 
dziękuje. Pan wójt powiedział, że to także bardzo dobra współpraca z radą gminy. Pan wójt 
powiedział, że czasami muszą się posprzeczać ale tak naprawdę rozwiązują sami te problemy. 
Pan wójt powiedział, że z sołtysami staramy się też dobrze współpracować, i każdy wie, że o 
każdej porze, w każdej chwili może zadzwonić do niego czy do pracowników. Staramy się być 
otwarci. Pan wójt powiedział, że nie zawsze to „różowo wygląda” ale staramy się zawsze te 
sprawy od razu rozwiązać. Pan wójt powiedział, że ze swojej strony chciałby serdecznie 
podziękować swoim najbliższym współpracownikom.  

Pan Wójt powiedział, że tu przede wszystkim chciałby podziękować pani Violettcie 
Kolanek Skarbnik Gminy wręczając jej piękny bukiet kwiatów. Pan wójt powiedział, że tak 
naprawdę bardzo dużo czasu spędzają nad tym budżetem, żeby to wszystko grało, bo nie chcą, 
żeby ta Gmina została na koniec tej kadencji w jakiejś złej sytuacji finansowej. Wójt 
powiedział, że starają się sięgać po wszystkie środki i je wykorzystać z korzyścią dla naszych 
mieszkańców. Pan wójt powiedział, że się cieszy, ze dają radę.  

Na sali obrad rozległy się oklaski. 
 
Pan Wójt podziękował również pani Ilonie Młyńskiej Zastępcy Skarbnika, za to, że w 

poprzednim roku, który był dosyć trudny ze względu na problemy związane z rekompensatą, 
ale udało się. Pan wójt powiedział, że głownie pani Ilona nad tym pracowała. Dzięki temu 
dzisiaj nie mamy kredytu.  

Na sali obrad rozległy się oklaski. 
 
Pan Wójt podziękował również Pani Izabeli Sielskiej Zastępcy Wójta Gminy Darłowo. 

Pan wójt powiedział, że uważa, że trafił z wyborem Zastępcy Wójta i ten wybór był bardzo 
trafny. Pan wójt podziękował, że mógł pójść na urlop. Następnie powiedział, ze cieszy się, że 
pani Izabela jest jego najbliższym współpracownikiem.  

 
Pan Henryk Ignatowicz Wiceprzewodniczący Rady powiedział, że wszyscy się 

cieszymy.  
Pan wójt powiedział, że to było najlepsze podsumowanie.  

 
Na sali obrad rozległy się oklaski. 

 
Pan Wójt podziękował także Pani Annie Szynkowskiej-Borkowskiej Sekretarz Gminy. 

Pan wójt powiedział, że bez niej ten Urząd to by tak nie pracował jak pracuje dobrze. Pan 
wójt podziękował Pani Sekretarz także za to, że jak nie było zastępcy wójta, to w tym czasie 
go oficjalnie zastępowała, ale i tu nad tym urzędem panuje.  
 

Na sali obrad rozległy się oklaski. 
 
Pan wójt podziękował także panu Rafałowi Kunyszowi. Pan wójt powiedział, że pan 

Rafał swoim zespołem w dziale Inwestycji kieruje, a to takie mróweczki. Pan Rafał 
wszystkiego pilnuje, wszystkie śledzi przepisy, wszystkie przetargi. Pan wójt powiedział, że 
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wie, że czasami się złości, że czasami go popędza, że przetarg ogłosimy już na to czy na to. 
Pan wójt powiedział, ze tak naprawdę, chciałby za to podziękować, że wie i widzi ile pan 
Rafał pracy wkłada w rozwój naszego samorządu.  

 
Na sali obrad rozległy się oklaski. 

 
Pan Henryk Ignatowicz Wiceprzewodniczący Rady powiedział, że nie zna się na 

mrowiskach. Jak nazywa się męski osobnik w mrowisku? Czy ktoś wie?  
Pan wójt odpowiedział: Mrówek.   
Pan wójt powiedział, że za chwilę pracownik urzędu zrobi zdjęcie. Ale ten uroczysty 

dzień chciałby zakończyć jeszcze jednym ważnym spotkaniem. Pan wójt powiedział, że ma 
nadzieję, że po tej sesji wszyscy pojedziemy do Krup, gdzie już czeka na nas Pan Marszałek i 
otworzymy oficjalnie tą wyremontowaną świetlicę i będzie tam drobny poczęstunek. Pan wójt 
powiedział, że chciałby, żeby wszyscy  tam byli.  
 
Po takiej przerwie Wiceprzewodniczący wznowił obrady dzisiejszej sesji i stwierdził kworum,                        

które wynosiło 11 Radnych.  
 

Radny Robert Ciszek – był nadal nieobecny. 
Przewodniczący Rady Grzegorz Hejno – był nadal nieobecny. 
Radny Henryk Noworolnik – był nadal nieobecny. 
Radny Bogdan Herbeć – był nadal nieobecny.  

 
 
 

Ad.16.
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia trybu i sposobu powoływania oraz 
odwoływania członków Gminnego Zespołu Interdyscyplinarnego ds. Przeciwdziałania 
Przemocy Domowej. Druk Nr 5/2023LXXI 

  

 
/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie określenia trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania 
członków Gminnego Zespołu Interdyscyplinarnego ds. Przeciwdziałania Przemocy Domowej stanowi załącznik 
nr 40 do niniejszego protokołu/  
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że oddaje głos pani Annie 
Zatorskiej Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Darłowie.  
 
Pani Anna Zatorska Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Darłowie 
przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. Mówczyni powiedziała, że uchwała była 
omawiana na komisjach, ale po krótce ją przedstawi, bo z uwagi na nowelizację ustawy o 
przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie, dokonano ustawą z dnia 9 marca tego roku o zmianie 
ustawy o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie oraz niektórych ustaw, która nałożyła na 
gminy nowe obowiązki. Dlatego też przedkładamy projekt uchwały, który reguluje sposób 
ogólny, tryb i sposób powoływania oraz odwoływania członków zespołu 
interdyscyplinarnego. W związku z powyższym podjęcie uchwały jest zasadne. Mówczyni 
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powiedziała, że ustawa zmienia swoją nazwę z przeciwdziałania przemocy w rodzinie na 
przemoc domową i dlatego wszystkie zmiany muszą być tutaj podjęte, żeby od nowa powołać 
tutaj członków zespołu interdyscyplinarnego.  
 
 
Pani Radna Marzena Drzewucka Przewodnicząca Komisji Prawa, Opieki Społecznej i 
Zdrowia powiedziała, że opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Prawa w sprawie określenia trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania członków 
Gminnego Zespołu Interdyscyplinarnego ds. Przeciwdziałania Przemocy Domowej stanowi załącznik nr 41 do 
niniejszego protokołu/ 
 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie określenia trybu i sposobu powoływania 
oraz odwoływania członków Gminnego Zespołu Interdyscyplinarnego ds. Przeciwdziałania 
Przemocy Domowej: 
 
Podczas głosowania na sesji obecnych było 11 radnych. 
Udział w głosowaniu wzięło 11 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Wiceprzewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
11 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosami wstrzymującymi 
podjęła

 

 uchwałę w sprawie określenia trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania 
członków Gminnego Zespołu Interdyscyplinarnego ds. Przeciwdziałania Przemocy 
Domowej. 

/Uchwała Nr LXXI.659.2023 Rady Gminy Darłowo w sprawie określenia trybu i sposobu powoływania oraz 
odwoływania członków Gminnego Zespołu Interdyscyplinarnego ds. Przeciwdziałania Przemocy Domowej 
stanowi załącznik nr 42 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
Ad.17.
Wolne wnioski i zapytania. 

  

Pan Wiceprzewodniczący zapytał czy ktoś  Państwa chciałby zabrać głos w tym 
punkcie? 
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Pani Krystyna Krassowska Sołtys Sołectwa Dobiesław powiedziała, że wie, ze się 
wszyscy bardzo spieszymy, ale parę słów musi powiedzieć. Pani Krystyna do wszystkich 
obecnych powiedziała, że jest po prostu bardzo szczęśliwa, że ten kolejny raz – bo to już jest 
kolejny raz – kiedy udzielone zostało absolutorium naszemu wójtowi. Mówczyni 
powiedziała, że chciałaby się podzielić swoimi małymi refleksjami. Pani Krystyna 
powiedziała, że sobie pomyślała, że skoro już tyle lat udzielamy naszemu wójtowi 
absolutorium to znaczy, że na czele naszej gminy stoi wójt, który po prostu wie jak 
wykonywać zadania gminy, jak wykonywać budżet publiczny, jak rozliczać ten budżet. Czyli 
mamy na czele dobrego gospodarza i ma nadzieję, że jeszcze przez długie lata to się nie 
zmieni. Mówczyni powiedziała, że chciałaby tylko wszystkim przypomnieć tak króciutko, że 
mamy 31 sołectw i mamy w związku z tym 31 różnych marzeń, różnych pragnień i różnych 
spraw do załatwienia. To są czasami rzeczy bardzo trudne. Mówczyni powiedziała, że sołtysi 
reprezentują tak naprawdę sołectwa i przychodzą tutaj do wójta, do naszych urzędników 
gminnych z tymi problemami. Wy nam pomagacie je rozwiązywać z różnym skutkiem, na 
ogół bardzo dobrym. Ale Gmina ma również zadania inne. To są zadania związane jak gdyby 
z ogólnym działaniem gminy, jak zadania związane ze zdrowiem, z oświatą, z kulturą, z 
rekreacją, ze sportem i z wieloma innymi zadaniami, z opieką społeczną, socjalną. Połączenie 
tych wszystkich spraw, to żeby każdy z tych naszych mieszkańców czuł się zaopiekowany 
przez gminę, żeby każdy czuł się, że w tej gminie może załatwić wszystko to co potrzebuje, 
że zostanie przez tego urzędnika dobrze pokierowany, to jest naprawdę wielka sztuka. Pani 
Krystyna powiedziała do pana wójta, że dlatego pomyślała sobie, że w imieniu swoim i 
mieszkańców Dobiesławia, chce powiedzieć, że nie tylko gratuluje panu wójtowi tego 
absolutorium, ale uważa, że należy się panu wójtowi podziękowanie za dobra pracę. Jest pan 
po prostu dobrym gospodarzem. Dobrze pan zarządza gminą zważywszy jeszcze na czynniki 
zewnętrzne jak wojna, inflacja. Mamy tutaj – jak wójt zauważył – niż demograficzny. Mamy 
mniejsze, zmniejszone podatki, w związku z czym pewnie są niższe mniejsze wpływy do 
budżetu gminy. Mamy wreszcie sytuacje w kraju jaką mamy. Mamy trudny do określenia 
porządek prawny w tej chwili. Jedni prawnicy mówią, że tak – drudzy inaczej. Działanie w 
tych wszystkich trudnych warunkach jest na pewno trudniejsze niż było to kiedyś. Mówczyni 
powiedziała, że dlatego uważa, że dzisiaj wszyscy mamy powód do zadowolenia, bo nasza 
gmina się mimo to rozwija, idzie do przodu, nie mamy długów. To są dobre wiadomości na te 
trudne czasy. Ale żeby nie było tak słodko i żeby nikt nie mówił, że wójtowi tak słodzi, 
mówczyni powiedziała, że każdy sukces ma wielu ojców. Tutaj pani Krystyna powiedziała, że 
to jest zasługa wszystkich urzędników naszej gminy. Mówczyni podziękowała wszystkim 
urzędnikom za ciężką codzienną pracę. Czasami wystarczy uśmiech, czy dobre słowo, żeby 
petent wyszedł zadowolony, bo wiadomo, że nie wszystko da się zawsze rozwiązać na teraz, 
na już na dziś. Pani Krystyna powiedziała, że nie może tutaj pominąć naszych radnych, bo są 
tym ciałem wspierającym wójta, doradzającym, ale to radni tak naprawdę ustanawiają 
kierunek rozwoju i kontrolują to. Dlatego mówczyni wszystkim dzisiaj w swoim imieniu, w 
imieniu Dobiesławia dziękowała. Na zakończenie pani Krystyna życzyła panu wójtowi, żeby 
nigdy nie zabrakło mu tej motywacji do pracy, siły, zdrowia i satysfakcji z tego co pan robi. 
Ale przede wszystkim życzy, żeby zawsze koło pana wójta byli dobrzy, mądrzy, szczerzy i 
oddani ludzie, bo to jest bardzo ważne. Wszystkim obecnym, ponieważ mamy lato, pani 
Krystyna życzyła, żeby każdy znalazł chociaż parę dni na odpoczynek, na wakacje, na 
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zresetowanie się, na relaks i – jak to mówił Prezydent Wałęsa – na naładowanie 
akumulatorów. A potem wracajmy do pracy, sp ó jrzmy n a stare p rob lemy ze świeżym 
wejrzeniem i zabierzmy się wszyscy za robotę.  

 
Pan Henryk Ignatowicz Wiceprzewodniczący Rady zapytał czy ktoś jeszcze 

chciałby wypowiedzieć trochę krytyki? Pan Henryk Ignatowicz powiedział, że rozmawiał z 
panem wójtem przed sesją. Mówca powiedział załatwiajmy sprawy w gabinecie, 
rozmawiajmy miedzy sobą, wytykajmy sobie błędy i nie wstydźmy się tego, bo naprawdę, 
żeby nie było nagannym radnym czy wójtowi czy pracownikom wytykanie takich błędów i 
unikniemy sytuacji, gdzie takie jakieś za przeproszeniem brudy będą wynikały z tego tytułu, 
że ktoś tak jak tu wspomniał w swoim słowie wstępnym odnośnie wyróżniania tych osób, 
które osiągnęły jakieś sukcesy. Po co mamy wysłuchiwać jakiś komentarzy, czytać 
komentarze? Załatwiajmy to we własnym gronie i naprawdę, jak się dogadamy, 
porozmawiamy to osiągniemy jakiś konsensus.  

Pan Henryk Ignatowicz zapytał czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos?  
Nikt się nie zgłosił.  
Pan Henryk Ignatowicz powiedział, że jeszcze raz gratuluje panu wójtowi, dziękuje 

pracownikom i dziękuje za piękne słowa pani Krysi.  
 
Nikt więcej głosu nie zabrał.  
Na tym punkt zakończono.  
 
 

Zakończenie sesji. 
Ad. 18.  

 
Wobec wyczerpania tematów ustalonego porządku obrad LXXI Sesji Rady Gminy 

Darłowo VIII kadencji – Pan Henryk Ignatowicz Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo 
zamknął obrady o godzinie 1406 w dniu 26 czerwca 2023 roku. 

 

    Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo 
Obradom przewodniczył: 

      
  Henryk Ignatowicz  

 
Sekretarz obrad
Radny Rady Gminy Darłowo 

:  

    
Wiesław Moskwa  
 
 
 
 
 
 
Protokół sporządziła:
Iwona Kowalska   
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Kierownik Biura Rady 


